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Okrągły Stół Informatyzacji

 Ustalenie, kto w rządzie ma koordynować projekty informatyczne, zmiana praktyki
zamówień publicznych oraz przywrócenie dialogu z branżą teleinformatyczną – to postulaty
do rządzących, jakie sformułowano podczas Okrągłego Stołu Informatyzacji Polski 2007.

 Ustalenie,  kto  w  rządzie  ma  koordynować  projekty  informatyczne,  zmiana  praktyki
zamówień publicznych oraz przywrócenie dialogu z branżą teleinformatyczną – to postulaty
do rządzących, jakie sformułowano podczas Okrągłego Stołu Informatyzacji Polski 2007.

 Trzecia już edycja Okrągłego Stołu Informatyzacji Polski odbyła się 4 grudnia w Warszawie.
W spotkaniu wzięli  udział  przedstawiciele  branży IT oraz eksperci.   Uczestnicy  debaty
sformułowali  postulaty  do  osób  decydujących  o  planach  oraz  realizacji  przedsięwzięć
związanych z informatyzacją Polski.

 Wśród postulatów znalazło się jednoznaczne wskazanie właściciela procesu informatyzacji
państwa po stronie rządowej, czyli określenie w strukturze rządu, gdzie istnieje ośrodek
koordynujący  planowanie  i  realizację  projektów  IT  w  skali  kraju  oraz  projektów
regionalnych. Poza tym eksperci chcą, aby stworzyć spójną strategię zawierającą cele i
procedury oceny realizacji projektów.

 Zdaniem uczestników Okrągłego  Stołu  Informatyzacji,  należy  opracować ramowy plan
informatyzacji,  obejmujący konkretny okres np. dwa lata i  zawierający cele i  zawartość
projektów informatycznych.

 Wśród postualtów znalaza się również zmiana praktyki zamówień publicznych. Zdaniem
uczestników debaty konieczne jest wykorzystanie procedury dialogu konkurencyjnego w
zamówieniach  publicznych  oraz  poprawa  jakości  tworzonej  dokumentacji  przetargowej.
Wazne  jest  również,  aby  istniała  możliwość  korzystania  z  procedury  przetargu
ograniczonego, która trwa średnio o 10 dni krócej od nieograniczonego. Poza tym, według
ekspertów, istotne byłoby też wykluczenie ceny jako jedynego kryterium w zamówieniach
publicznych. Ich zdaniem taka praktyka w znaczący sposób wpływała dotychczas na jakość
wdrażanych systemów.

 Uczestnicy  Okrągłego  Stołu  postulowali  tez  o  przywrócenie  dialogu  z  branżą
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teleinformatyczną  i  włączenie  jej  w  proces  planowania  i  określania  priorytetów
realizacyjnych w obszarze przedsięwzięć teleinformatycznych w charakterze strony, z którą
te przedsięwzięcia są konsultowane.

 Zdaniem bprzedstawicieli  branży  teleinformatycznej,  uwzględnienie  tych  postualtów w
najbliższych  planach  politycznych,  pozwoliłoby  na  zracjonalizowanie  oraz  zwiększenie
efektywności procesu informatyzacji kraju.
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